
Ordinær generalforsamling ved Bjerregrav friskole  

Mandag d. 16. april 2023 

 

1.  Velkommen og sang v. bestyrelsesformand Hanne Uhrenholt 

2.  Valg af dirigent 

• Martin Hansen (tidligere formand og forældre her på skolen) 

3.  Valg af referent 

• Pernille L. Michaelsen  

4.  Valg af stemmetæller  

• Mette Mortensen og Gitte Høeg 

5.  Bestyrelsen aflægger beretning v. formand Hanne Uhrenholt 

• en stor tak til børn, forældre, ledelse, personale, samarbejdspartnere, som 

alle er med til at gøre Bjerregrav friskole og Børnehus til noget helt unik 

• heldigvis er det igen muligt at komme ud af huset efter corona og bussen er 

flittigt blevet brugt 

• der er arbejdet på tvær af huset og i børnehuset 

• cykelsponsorløbet var en succes, der blev hygget og samlet mange penge 

sammen  

• tjek "facebook" siden, stor ros til pædagoger og lærere, der er vildt 

arrangeret og laver mange spændende ting og læring til vores børn  

• tilsynsførende Karsten går på pension og derfor skal der vælges en ny 

tilsynsførende  

• på skolens hjemmesiden er diverse referater fra bestyrelsesmøder 

• ros og en tak til ledelsen, for et kæmpe engagement 

•  i 2020 blev det besluttet at der skulle bygges et nyt børnehus og lige om står 

det klar til indflytning 

• bestyrelsen vil have lidt mere fokus på børnehuset 

 -  se evt. på skolens hjemmesiden for yderligere  

 

• en tak til bestyrelsesmedlem Rasmus Buhl, som ikke ønsker genvalg til 

bestyrelsen  

 



6.  Skoleleder aflægger beretning v. Berit F. Lynderup 

• beretningen vises i form af en video 

 - videoen kan ses på skolens hjemmeside  

7.  Tilsynsførende aflægger årsberetningen v. Karsten Pedersen  

• tilsynsførende Karsten er desværre blevet syg og derfor overtager Berit F. 

Lynderup 

• Berit læser det Karsten har skrevet om hans tilsyn på Bjerregrav friskole 

2022- 2023 

 - beretningen kan ses på skolens hjemmeside  

8.  Fremlæggelse af regnskab v. revisorfirmaet Redmark 

• Frank Nørgaard fremlægger regnskabet for 2022 

• det har kostet at der har været vedligeholdelse på skolens bygninger, dette 

betyder et underskud, men det er forventeligt og opvejes af tidligere år med 

overskud 

  

9.  Valg af ny tilsynsførende v. formand Hanne Uhrenholt 

• Henriette Haar Mønsted præsenterer sig selv og bliver efterfølgende valgt som ny 

tilsynsførende.  

 

Pause med snitter og øl og vand 

 

10.  Valg til skolebestyrelse 

Bestyrelsen består af 7 medlemmer hvoraf de 5 medlemmer er valgt af og blandt 

forældrekredsen og 2 medlemmer er valgt af og blandt skolekredsen. Skolekredsen 

tæller forældre til børn i skolen og i børnehaven, samt andre med interesse for 

skolen og Børnehuset, der har meldt sig ind i skolekredsen.  

 

Vi skal have valgt to bestyrelsesmedlemmer fra forældrekredsen og et 

bestyrelsesmedlem fra skolekredse, samt suppleant fra begge kredse  

• man vælges for 3 år 

• suppleant for 1 år  

 



Bestyrelsen indstiller følgende til valg på generalforsamling 2023 

• Hanne Uhrenholt - modtager genvalg 

• Kim Ørndrup - modtager genvalg 

• Rasmus Buhl Christensen - modtager ikke genvalg 

 

De opstillede kandidater præsenterer sig selv  

Følgende bliver valgt  

Forældrekreds:  Hanne Uhrenholt og Trine Lund 

Forældrekreds suppleant:  Ove Møldrup Jensen 

Skolekreds:  Kim Bugge Ørndrup 

Skolekreds suppleant:  Marianne Meyer 

 

11. Præsentation af byggeprojekt v. Kasper Høeg 

• opstart 11. juni 2022 

• alle i bestyrelsen har været involveret med tilsyn ført af Viborg ingeniørerne 

• gennemgang af de 6 tilsyn der har været på det nye børnehus  

• der kommer en weekend hvor der vil blive meldt ud at der skal flyttes ind i 

den nye børnehave og et ønske om der vil komme rigtig mange og hjælpe 

med at flytte ind i det nye børnehus   

• senere etableres legeplads og parkeringsplads 

• fredag d. 8 september vil der være indvielsesfest  

 - mere information kommer  

  

12.  Indkomne forslag v. bestyrelsen  

• Røgfri skole og Børnehus  

- Hanne Uhrenholt præsenterer dette forslag 

• En røgfri skole og børnehus betyder at alle medarbejdere, ledere, forældre 

og gæster mv ikke må ryge, dampe eller snuse - hverken på eller uden for 

matriklen - i arbejdstiden og ved arrangementer 

o der vil blive tilbudt hjælp til personalet i forhold til afvænning  

o at dette træder i kraft pr 1. august 2023 

 



Det bliver besluttet at forslaget er vedtaget og at Bjerregrav friskole og 

børnehus pr. 1. august 2023 er røg- og nikotinfri  

 

13.  Evt.  

• Hvorfor er der ikke skolefotografering hvert år? 

- Berit har oplevet at der er flere der ikke vælger pakkerne, at det måske 

også er et økonomisk spørgsmål, men derfor er det besluttet at det pt ikke er 

hvert år der er skolefotografering  

• I forhold til de Grønne områder, er der flere af områderne der er ændret og der 

bliver spurgt ind til om der er tænkt på biodiversitet i forbindelse med dette 

- Berit svarer at der ikke er taget stilling til dette endnu, men at det vil komme 

med i deres overvejelser  

- det er dog tænkt ind i skolens grønne plan 

- Elsebeth supplerer med at der er fra børnehavens side er ytret ønske om 

grønne områder, der vil kunne tiltrække insekter og at vandet/åen gøres 

tiltrækkende for salamander og lign.  

 


